
Bestyrelsesmøde den 27. marts 2023 kl. 18.00-20.00 
Referent LD 
 
Til stede: Tove Hvid Persson, Karin Anker, Leif Petersen, Steffen Glaas, Martin Kaihøj, 
Lars Knudsen, Annette Ottendal, Mads Strarup, Freja Greve Berg, Bo Nielsen og Jan 
Vistisen – revisor Simon Bach Nielsen kl. 18-19 
0. Godkendelse af dagsorden. Godkendt.  
1. Godkendelse af referat fra sidste 
bestyrelsesmøde. (BILAG 1) 

Godkendt 

2. Årsrapport og protokollat til godkendelse. 
BILAG 2, 3, 4 og 5 Fremlæggelse ved revisor 
Simon Bach Nielsen 

Revisor Simon Bach Nielsen fra 
Beierholm gennemgik årsrapporten 
og revisionsprotokollat. 
 
Revisionsprotokollat og årsrapport 
blev godkendt. 
 
Bæredygtigheden i den fremtidige 
økonomi blev vendt og der vil 
fremover blive fokuseret på især 
likviditeten. 

3. Låneomlægningssagen. Arbejdsgruppens 
indstilling fremgår af BILAG 6 

Steffen orienterede om 
arbejdsgruppens indstilling, som er at 
der ikke skal ske en låneomlægning 
nu, men at man evt. under andre 
økonomiske omstændigheder kan 
være opmærksom på muligheden 
f.eks. i tilfælde af, at en total 
indfrielse ville være mulig. 
Bestyrelsen godkender indstillingen. 

4. Elevernes punkt. Eleven: Der er en god og hyggelig 
stemning på skolen. Et godt 
sammenhold på tværs af klasser er 
blevet etableret. Elevrådet er begyndt 
at fungere godt, kantinen er hyggelig 
og når man er elevambassadør, er 
der flere af besøgseleverne, der 
bemærker den gode stemning, og så 
kan man godt være lidt stolt af sin 
skole. Jeg har lært en del om andre 
kulturer ved at have timer sammen 
med 2.a-klasssen – og det har været 
både overraskende og nyt for mig. 

5. Meddelelser fra formand og rektor BILAG 7 
 

a. Årets søgetal til de almene 
gymnasier BILAG 8 

b. Sidste nyt om møde med 
ministeren – 27.3.2023 kl. 
8.00-8.45 

c. Betydningen af ændringerne i 
elevfordelingsaftalen 

d.  HGs løfteevne BILAG 9 

Rektor gennemgik og uddybede 
informationer. 
 
Foreløbige ansøgninger STX 66 og 
HF 86, hvilket er mere end i 2021. 
Det samlede ansøgertal betyder, at 
1.prioritetsansøgerne udgør mere 
end 60 % af vores kapacitet jf. reglen 
om at vi skal nå 50 % inden der er 
gået 3 år.   
Det ser ud til at der er 200 ansøgere 



mere i vores fordelingsområde, hvor 
de nærmeste naboer allerede er fyldt 
op til deres max-kapacitet. Der er 
yderligere 115 ansøgere for meget 
på Nørre G, og af dem kan der 
sagtens være en del, der har HG på 
ønskelisten.   
Desværre får vi først detaljerne i 
søgetallene – og det endelige 
overblik - den 21. april. 
0-optag skolerne har været til møde 
med ministeren. Der var forståelse 
for ønsker om mere respit i.f.t. 3-års 
fristen (se ovenfor) og behovet for 
ændringer i udviklingsplanerne, som 
følge af ændrede forudsætninger, 
men ikke mulighed for fastlåsning af 
taxameteret eller andre politiske tiltag 
for at forhindre, at elever ”siver” til 
andre skoler.  
Vores løfteevne, som er den bedste i 
hele landet, blev anerkendt af 
bestyrelsen.  
Den er også blevet bemærket flere 
andre steder – blandt andet i 
ministeriet, af Herlevs Borgmester, af 
centrale personer i Regionen etc. – 
og det er et vigtigt signal, fordi vi ikke 
vurderer, at vi kan bruge resultatet 
direkte i markedsføringen.  

6. Status på udviklingsplanen 
 

d. Igangværende og afsluttede 
indsatser 

e. Orientering om processen frem 
mod version 2.0 

f. Drøftelse af nye indsatser 

Rektor og vicerektor orienterede om 
den hidtidige proces. 
Meget er lykkedes – vellykkede 
orienteringsarrangementer – 
nærhedsdagsorden og arbejde med 
fælles didaktik og pædagogik. Øget 
rekruttering fra lokale skoler mm. 
Men nogle lærere giver udtryk for at 
hele projektet er svært at overskue, 
og der fornemmes en mathed efter et 
meget anderledes år med stort 
engagement. Nogle lærere føler sig 
koblet af projektet, hvis de primært 
underviser. 
Vi forventer en ny struktur i 
udviklingsplanen. Færre 
indsatsområder og mere 
gennemskuelig styring. 

7. Redigering af studie/ordensregler – 
ledelsen indstiller at der sker en sproglig 
fornyelse af reglerne 

Bestyrelsen godkendte at der må 
arbejdes videre med formuleringen af 
studie/ordensreglerne, som foreslået. 

8. Eventuelt. Rektor orienterede om planer om at 
blive venskabsskole med et 
gymnasium I Kiev, skole nr. 1 i 



Mykolaiv, som Danmark har påtaget 
sig særlige forpligtelser overfor. 
Desuden planer om at søge 
Regionen om midler til at projekt om 
trivsel, kommunikation og fællesskab 
i klasserummet. Først et pilotprojekt – 
i samarbejde med andre 0-
optagskoler og firmaet Link 
Kommunikation og senere et stort 
projekt, som vil kunne udbredes til 
andre skoler i sommeren 2024. 

 


